
 

     Chci poděkovat všem občanům, kteří třídí odpad a snaží se snižovat 

množství komunálního odpadů v popelnicích. Bez této činnosti nebude v 

příštích letech možné udržet cenu poplatků vůči službám občanům na stejné 

výši. Z důvodu každoročního snižování slevy a množství odpadů na osobu a 

rok za ukládání na skládku je jedinou možností snaha nás všech co nejvíce 

třídit. Obec zavedla další třídění a službu pro Záměláky. Ve sběrném dvoře 

třídíme nově směsný objemný odpad do spaloven. Další službou je 

přistavení kontejneru při výměně azbestové střechy a následný odvoz na 

skládku do Libchav, kde si odpad uhradí majitel nemovitosti. Obec půjčení 

kontejneru a dopravu neúčtuje. 

 

Kolik nás stojí vyvážení kontejnerů a popelnic - přehled je za sledované období 

k porovnání od roku 2022–2025. Ceny jsou uváděny bez DPH. 

Porovnání smluv v období 

Roční limit     t / rok 
2025 

104,96 t 

2024 

108,46 t 

2023 

110,7 t 

2022 

116,28 t 

Skládka – základní poplatek 

při překročení limitu 104,96 t/rok 

Překročení 160 kg/656 osob /rok 

1250,-/t 

1500,-/t 

160/656 

1000,-/t 

1250,-/t 

170/638 

800,-/t 

1000,-/t 

180/615 

500,-/t 

800,-/t 

190/612 

JNK prostoje při nakládce / hod. 550,-/t 520,-/t 500,-/t 500,-/t 

Poplatek obci 550,-/t 520,-/t 500,-/t 500,-/t 

Rekultivační poplatek 145,-/t 145,-/t 145,-/t 145,-/t 

Platby za svoz odpadu /rok 128.520 122.400 148.104 93.480 

Ceny za odstraňování odpadu SD 992,-/t 947,-/t 950,-/t 840,-/t 

Odstranění plastů /za tunu SD 3.985,-/t 3.300,-/t 3.090,-/t 3.050,-/t 

Odstranění skla /za tunu SD 890,-/t 740,-/t 788,-/t 740,-/t 

Odstranění dřeva /za tunu SD 1250,-/t 1100,-/t 1040,-/t 945,-/t 

Velkoobjemový /za tunu za SD 3.055,-/t 1.270,-/t 1.330,-/t 1.270,-/t 

Papír za kg 1,5/kg 1,5/kg 1,5/kg nově 

rozbor velkoobj. kon. / za vysyp 11.800 7.260 7.260 nově 

Směsný komunální SPALOVNA 3.290,-/t 
nově hradíme ( LEVNĚJŠI ) 

nedělá se rozbor velkoobj. kon. 

Svoz mobilní svoz 52,-/km 49,-/km 49,-/km 42,-/km 
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Záměl získala 3. místo v krajské soutěži Čistá obec 2024    

v kategorii od 301 až 2000 obyvatel. Soutěž, kterou pořádá Královéhradecký 

kraj ve spolupráci se společností EKO-KOM, hodnotí úroveň třídění 

komunálního odpadu ve všech obcích zapojených do systému EKO-

KOM. Slavnostní vyhlášení se uskutečnilo v pondělí 9. června 2025 

v historických prostorách hospitálu Kuks, kam se sjeli zástupci úspěšných měst 

a obcí. Cenu převzal starosta Josef Novotný. 

  

„Poděkování patří především občanům města, kteří zodpovědně a správně třídí 

komunální odpad – i díky nim se nám daří zvyšovat množství vytříděných 

využitelných komodit, tedy plastů, papíru, skla a kovů, a snižovat množství 

směsného odpadu. 
 

 

 

Z veřejného zasedání 
 

Zastupitelstva Obce Záměl 

 

 

Usnesení č. 26/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 16. 12. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

1.  Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou.                                    

Sčítáním hlasů určuji: Ladislava Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. 

Martina Šklíbu a Ing. Milenu Jindráskovou 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4, 5, 10, 11 a 12): 

2.  ZO schvaluje Program jednání č. 26 / 2024 

4. ZO schvaluje Dodatek č.1 ke smlouvě o dílo ze dne 02. 05. 2024, zakázka 

„Kanalizace v obci Záměl.“ Objednatel: Obec Záměl, Záměl 158, zastoupený 

Josefem Novotným, starostou. Zhotovitel: VODA CZ SERVICE s.r.o., 

Hořenice 
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45, Jaroměř zastoupená Davidem Luxem, jednatelem společnosti. Na základě 

Dodatku č. 1 se mění cena díla. 

5. ZO schvaluje předloženou Administraci výběrového řízení na dodavatele 

stavebních prací v rámci veřejné zakázky zadávané mimo režim zákona č. 

134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, v platném znění stavby. 

Administrace výběrového řízení je 48 400,-Kč. 

6. ZO schvaluje předložený rozpočet obce Záměl na rok 2025 dle přílohy, 

závazným ukazatelem jsou paragrafy. 

7. ZO schvaluje Střednědobý rozpočtový výhled obce na rok 2026-2028. 

8. ZO schvaluje předložený rozpočet ZŠ a MŠ Záměl na rok 2025. 

9. ZO schvaluje Střednědobý rozpočtový výhled ZŠ a MŠ Záměl na rok 2026-

2008. 

10. ZO schvaluje předloženou žádost o dotaci na projekt: Záměl-chodník podél 

silnice III/3167 z dotačního programu: Program obnovy venkova. 

11. ZO schvaluje předložený Dodatek č. 21 ke smlouvě o nájmu majetku k 

provozování vodovodu v obci Záměl. Smluvní strany: Obec Záměl, Záměl 158, 

Potštejn 517 43, IČO:00275531, zastoupená starostou Josefem Novotným a 

AQUA SERVIS, a.s. Štemberkova 1094, Rychnov nad Kněžnou 516 01, IČO: 

60914076, DIČ: CZ60914076, zastoupená Ing. Pavlem Linzerem a Janou 

Drábkovou. 

12. Zastupitelstvo obce Záměl schvaluje předloženou Smlouvu na zpracování 

žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou projektu k podání žádosti o 

dotaci na akci: „Fotovoltaický systém v budově Komunitního centra č.p. 51 

Záměl.“ 

Objednatel: Obec Záměl, Záměl 158, 517 43 Potštejn, IČO: 00275531 

Zhotovitel: Ing David Plíštil, Ph.D., Ořechová 3336, 276 01 Mělník, IČO: 

66992354, DIČ: CZ 7611200432. 

 
 

Usnesení č. 27/ 2025 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 20. 1. 2025 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou, Sčítáním hlasů 

určuji: Ladislava Kapuciána, Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a 

Ing. Milenu Jindráskovou. 

4.  Zastupitelstvo obce Záměl nemělo k projednání žádný bod. 
 

ZO schvaluje: 

2.  ZO schvaluje Program jednání č. 27 / 2025 

 
 

 

Sběrný dvůr s kompostárnou 

Vyčísleny částky, kolik peněz bylo zaplaceno na fakturách a kolik peněz bylo 

vybráno na poplatcích za TDO za rok 2024. 
 

Uhrazené faktury v roce 2024 za TDO: 

Nebezpečný odpad 

Svoz popelnic, skla, plast, sběrný dvůr, suť, olej 

Nákup materiálu, 

Neinvestiční dary + prodej stavební suť 

fy: EKO-KOM vrátila obci + papír 

fy: ELEKTROWIN a.s. 

NEVAJGLUJ 

Nákup vapky na mytí auto-kontejneru 

Pohonné hmoty a maziva 

Pojištění auta a traktoru 

Poradenské služby, ze zákona ISPOP 

2024 

12.484,00 

665.435,53 

4.960,00 

-17.750,00 

-315.463,00 

-4.222,95 

-2.821,00 

60.711,75 

62.729,97 

52.979,00 

27.500,00 

2023 

5.602,30 

459.333,00 

1.967,16 

-18.400,00 

-296.472,00 

-3.282,65 

0,00 

1.967,16 

60.601,01 

41.947,00 

27.500,00 

Opravy a udržování 

DIMATEX 

Papír 

Celkové náklady:  

35.652,57 

2.125,00 

36.577,00 

620897,87 

46.914,44 

1.397,00 

25.680,00 

354754,07 
 

 

Přehled za vybrané poplatky TDO: 

Zaplacené poplatky 

Má se ještě vybrat 
Platby za fy + převzetí kompostu 

2024 

523.674,- 

0.- 

75.816,- 

2023 

511.136,- 

0.- 

60.716,- 
 
 

Připravili jsme pro Vás přehled za předešlé roky ohledně třídění odpadů: 

 2024 2023 2022 

v tunách 
Obec 
Záměl 

Sběrný 
dvůr 

Obec 
Záměl 

Sběrný 
dvůr 

Obec 
Záměl 

Sběrný 
dvůr 

Papír a lepenka 20,15  17,120  0,506  

Objemný odpad 0,72 4,28    4,73 

Sklo 12,62 5,24 25,259  14,245 6,36 

Oděvy 2,125   1,397  0,991 

Olej, tuk 0,107   0,023  0,079 

Barvy. lepidla  0,105  0,035  0,195 

Léčiva    0,02  0,015 

Dřevo 14,42 22,74  14,05  11,72 

Plasty 21,48  27,35 2,0 22,46 0,26 

Kovy 44,28  8,02  1,17  
Biologický 
odpad 

 149,6  140,1  124,71 

Směsný odpad 
114,8
6 

21,54 
119,63 11,440 112,573 23,03 

Směsi cihel, tašek 42,5  46,34  188,31 
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straně, tak spotřebuje zásoby na této straně a vlivem mrazů nedokáže po těchto 

vyjedených plástech přejít na druhou stranu a hyne hlady, přestože v úle ještě 

zásoby má. To se nedá ovlivnit. Z tohoto hlediska je důležité na jaře při prvním 

jarním proletu do včelstev nahlédnout, jak to se zásobami mají, a případně jim 

zásoby dodat. 

     Po jarním vyšetření jsme museli někteří při výskytu roztoče svá včelstva 

přeléčit anebo vyřezat zavíčkovaný plod, na kterém se roztoč množí. Na 

přeléčení jsme použili odpařovač kyseliny šťavelové, který jsme zakoupili v 

loňském roce z dotace. Je to nechemické léčení, protože tato kyselina se ve 

včelstvu nachází. 

Dohodli jsme se mimo jiné na ošetřování včel proti roztoči Varoa v letošním 

roce tak, abychom pokud možno opět léčili všichni ve stejném termínu a 

stejnými pokud možno přírodními účinnými léčivy. 

     V letošním roce jsme měli 1.3.2025 výroční členskou schůzi. Tato schůze 

byla i volební. Ve složení našeho výboru se moc nezměnilo. 

Jako v každém roce jsme měli vystoupení dětí ze základní školy Potštejn.  Ještě 

jednou děkuji paní učitelce Balousové za krásné pásmo s tématem včel. 

Naše ženy dostaly jako pozornost primulku v květináči, ze které měly opět 

radost. Po probrání zákonných povinností jsme vylosovali bohatou tombolu, do 

které jsme každý přispěl. 

     Jako v minulých letech instaloval pan Vondřejc prosklený úl do areálu 

hradu, který poskytuje návštěvníkům pohled na včelí království. Děkujeme mu 

za jeho práci a zveme Vás i Vaše přátele na hrad podívat se na tuto zajímavou 

ukázku života včel :). 

     Koncem května jsme uskutečnili vzdělávací a poznávací exkurzi na 

včelařskou stanici k MuDr. Hubačovi pro informace jak chovat včelí matky. 

Nevčelaři jeli do arboreta ve Vysokém Chvojně. Po přednášce a ukázce jsme 

společně jeli do muzea hraček v Rokytně, kde je přes 6000 ks. jedinečné sbírky 

angličáků a jiných hraček. Po obědě jsme jeli na Kunětickou Horu, kam nás 

vyvezl vláček-„Kunětický expres“. Naše putování jsme skončili v Perníkové 

chaloupce pod Kunětickou Horou, kde jsme také navštívili muzeum 

pardubického perníku s výkladem. Zájezd se nám vydařil a líbil. 

I letos Vás naše včelky prosí: „jsme vděčné, když budete vysazovat kytičky a 

keře. A my Vám za to budeme opylovat květy, aby jste měli bohatou úrodu. 

Vaše trávníky sekejte tak, aby i pro nás tam bylo kvítí. Děkujeme.“ 

Zpracoval Milan Pleva-jednatel ZO 
 

 

Venkovské kvítí          … co příroda a zahrada dala 
Květiny pro Vás pěstujeme, vážeme a přivezeme domů, Záměl 
zdarma. Objednávky alespoň 1 den předem na tel. 774887658 
(sezona duben–říjen) Výroba dekorací věnce, svícny. Girlandy 
Aranžerské práce vánoční a velikonoční výzdoba. 

Andrea Pleslová, Záměl 215, tel.: 774887 658, andrea@plesl.cz, 

 Venkovní kvítí 
 

 

 

Usnesení č. 28/ 2025 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 17. 2. 2025 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů 

určuji: Ladislava Kapucián. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a 

Ing. Milenu Jindráskovou. 

5. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 1, 2 / 2025 / viz příloha 

 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4, 5, 6 a 8): 

2.  ZO schvaluje Program jednání č. 28 / 2024 

4. ZO schvaluje předloženou smlouvu Smlouva o nájmu pozemku číslo 

25DHM920 mezi obcí Záměl, Záměl 158, zastoupený Josefem Novotným, 

starostou obce IČO: 00275531, dále jen „nájemce“ a Povodí Labe, státní 

podnik, Víta Nejedlého 95/8, Slezské Předměstí, 500 03 Hradec Králové, 

zastoupený Ing. Petrem Michalovichem, ředitelem závodu Pardubice, IČO: 

70890005, DIČ: CZ70890005,dále jen „pronajímatel“. 

Předmětem nájmu je pozemek evidovaný jako pozemková parcela č. 3220 v 

katastrálním území a obci Záměl. Pronajímatel předmětný pozemek, jeho část o 

výměře 500 m2, přenechává touto smlouvou nájemci k dočasnému užívání. 

Nájemce bude pronajímaný pozemek dočasně užívat jako pozemek pro účely 

klubové střelnice jako dopadovou a ochrannou zónu. 

5. ZO schvaluje předloženou smlouvu o finančním daru č. smlouvy dárce: O – 

21/2025 mezi Záměl, Záměl 158, zastoupený Josefem Novotným, starostou 

obce 

IČO: 00275531, dále jen obdarovaná a Firesta – Fišer, rekonstrukce, stavby 

a.s., IČO: 25317628, DIČ: CZ25317628, Mlýnská 388/68, 602 00 Brno, 

zastoupená Ing. Pavlem Borkem, členem představenstva dále také dárce. 

6. ZO schvaluje Cenovou nabídku STRABAG a.s., Kačírkova 982/4 ,CZ-158 

00 Praha 5-Jinonice, IČO: 60838744, DIČ: CZ60838744 stavebních prací na 

stavbu: „Záměl-oprava místní komunikace “U Vagónu a plocha pod 

kontejnery““. 

Cenová nabídka celkem 587 903,87 Kč. 

7. ZO schvaluje předloženou objednávku č. OB 2503154007 na zajištění 

administrace výběrového řízení v záměru obce Záměl „Chodník podél 

komunikace I/14 Potštejn-Záměl“. 

Na základě nabídky objednáváme u Profesionálové a.s., Haškova 1714/3, 500 

02 Hradec Králové, IČ: 28806123, zastoupený Ing. Alenou Zahradníkovou, 

jednatelkou kompletní administraci výběrového řízení výše uvedeného záměru 

obcí Potštejn a Záměl včetně zajištění veškerých úkonů souvisejících s jeho 

elektronizací. VR je administrováno obcí Potštejn. 

Cena administrace výběrového řízení (1/2 ceny) je 20 000,-Kč. 
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8. ZO schvaluje předloženou žádost na poskytnutí finančního účelového daru z 

rozpočtu obce Záměl Českému svazu včelařů, os Základní organizace Záměl 

16, 517 43 Potštejn. Předmětem smlouvy je poskytnutí daru pro rok 2025 ve 

výši 8000,-Kč. 

 

Usnesení č. 29/ 2025 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 17. 2. 2025 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů 

určuji: Ladislava Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a 

Ing. Milenu Jindráskovou. 

5. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3,4,5,6 / 2025 / viz příloha. 

 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4 a 7): 

2.  ZO schvaluje Program jednání č. 29 / 2025 

4. ZO neschvaluje realizaci projektu: Dětská skupina Dobromysl. 

Název programu: Budování kapacit dětských skupin – veřejný sektor; výzva 

31_24_150. Důvodem ukončení projektu je velmi krátká doba na realizaci a 

nezájem stavebních firem o realizaci stavby. Ve výběrovém řízení se přihlásila 

pouze jedna firma. ZO pověřuje starostu ukončením projektu ještě před 

realizací a smlouvu s vítěznou firmou nepodepsat. 

5. ZO schvaluje předložený Plán financování obnovy vodovodů na období 

2025 – 2034, dále jen „PFO“. Je zpracován pro vodohospodářskou 

infrastrukturu pro oblast pitné vody (dále také „Vodovody“) a odpadní vody 

(dále také „Kanalizace“) ve vlastnictví obce Záměl. Provozovatelem vodovodu 

je AQUA SERVIS, a.s., Štemberkova 1094, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, 

IČO: 60914076, zastoupeni: Ing. Iveta Doležalová, generální ředitelka. 

6. ZO schvaluje předloženou žádost Mgr. Evy Klecandrové, ředitelky školy, o 

mimořádný příspěvek pro dofinancování realizace projektu Naše muzeum na 

půdě ve výši 71 000,- Kč. Uvedený projekt byl realizován za podpory 

Nadačního fondu ŠKODA AUTO v rámci grantové výzvy Tady jsme doma 

2024 s podporou ve výši 70 000,-Kč. Celkové náklady na realizaci projektu 

činí 140 999,57 Kč. Částka, o kterou se sníží hospodářský výsledek za rok 

2024, činí 71 000,-Kč. Zbývající částka ve výši 138 820,-Kč bude převedena 

do rezervního fondu Základní a Mateřské školy Záměl. 

7. ZO schvaluje předloženou Smlouvu o dílo č. 841/TB/RD/2025/010/RD na 

dílo: Záměl – oprava MK U Vagónu. Smluvní strany: Objednatel: Obec Záměl, 

Záměl 158, 517 43 Záměl, zastoupený: Josef Novotný, starosta, IČO: 

00275531 a zhotovitel: STRABAG a.s., Kačírkova 982/4, 158 00 Praha 5-

Jinonice, pověřené osoby k podpisu smlouvy: Ing. Radek Novotný, technický 
 

  

5. Léta sledujeme účinnosti uvedených praktik a můžeme potvrdit, že 

bezpilotní systém je téměř 100% účinný. Má to ale ještě jeden háček … 

Přestože jsme po zkušenostech sami oslovili zemědělce v předstihu, že mají 

dokonce zákonnou povinnost spolupracovat a oznámit senoseč myslivcům, 

jeden z nich i letos, kdy jsme ho o využití dronu informovali, provedl sečení na 

senáže v lokalitě Brná, aniž by upřesnil čas sečení a seč provedl. Je to 

přinejmenším smutné a nehumánní. 

Nejspíš se k akcím s dronem a záchranou mláďat či jiného využití pro přírodu a 

zvěř v budoucnu v občasníku vrátíme. 

Chceme opakovaně poděkovat všem, v podstatě vám všem spoluobčanům, 

jelikož jsme si tak drahou věc mohli pořídit na základě daru a dotací. Největší 

částku jsme dostali od honebního společenstva, které nám darovalo peníze z 

nájmu honitby, jež si nevyzvedli vlastníci pozemků naší honitby. Dalšími 

nemalými obnosy přispěli obě obce Potštejn a Záměl v rámci svých dotačních 

programů. Za to vše děkuje zachráněná zvěř a my myslivci samozřejmě také. 

Závěrem ještě zmíním informaci, že jsme na základě různých připomínek, 

námětů, a dokonce výtek k našim činnostem založili webové stránky na 

portálech obou obcí – Potštejn i Záměl, kde se můžete dočíst nejen informace o 

tom, co je vlastně myslivost, o historii spolku až k jeho vzniku, ale také o 

plánovaných akcí myslivců. Chceme vám tímto co nejvíce zpřístupnit 

aktuality, aby například nedocházelo k situacím, kdy dorazíte s rodinkou k lesu 

na procházku a tam je cedule, že se v této lokalitě právě koná hon na divočáky 

a myslivci doporučují pro zvýšení bezpečnosti všech omezit po určitou dobu 

pohyb právě tam, kam jste chtěli jít. 

Můžete nám také prostřednictvím těchto stránek sdělit náměty, připomínky, 

cokoliv a my se budeme snažit na to reagovat. Přinejmenším tím, že věc 

vysvětlíme. Přejeme vám všem krásné léto plné slunce, ale i potřebné vláhy. 

Užijte si ho ve zdraví! 
Za MS Velešov Potštejn, Josef Diblík, předseda 

 

 

Včelařská 

organizace 

Záměl-Potštejn 
 

 

     Včelařská organizace Záměl-Potštejn má v současné době 42 členů a 

vyzimovalo nám 237 včelstev. Na podzim jsme zazimovali 328 včelstev. Zima 

byla z tohoto pohledu špatná a ztráty byly veliké. Je třeba poznamenat, že takto 

veliké, ale i větší byly ztráty v celé republice. 
     Část včelstev mohla být oslabena roztočem Varoa Destructor – i přes 
veškerou péči, kterou jsme věnovali léčení- a část se nedokázala „přestěhovat“ 
z jedné strany úlu na druhou, kde měla zásoby medu nebo cukru. To znamená, 
pokud včelstvo má zimní hrozen uprostřed úlu a postupuje postupně k jedné 
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porostu vyhnali i dospělou srnčí zvěř, jelikož máme případy z minulosti, kdy 

ani ona neuteče před dnešní rychlou a široko záběrovou technikou. Nicméně 

srnče jsme v tu dobu detekovali pouze jedno, a to na Fibikarově kopci. To 

potvrzuje, že v tuto dobu ještě nebylo kladení srnčat rozběhnuté. Pak nastaly 

deště a nepříznivé počasí na delší čas a tím získala zvěř prostor v klidu naklást 

další generaci. V tuto dobu, kdy článek píšu, se již v předpovědi ukazují 

podmínky vhodnější pro senoseče, ale mláďata již budou v dobré kondici buď 

následovat svého rodiče, nebo lépe zvládnout akci pro jejich záchranu po 

vyhledání dronem. 
 

     K bezpilotnímu systému ještě pár informací. Dnes již z vlastní zkušenosti z 

výše uvedeného monitoringu můžeme konstatovat že: 

1. Vyhledání funguje na 100 %. Nejlépe v 

ranních hodinách, kdy je kontrast teplot zvěře a 

okolního prostředí (tráva, zem …) nejvyšší. Není 

problém z výšky okolo 100 m (nejvýše můžeme 

s dronem dle letecké legislativy do 120 m) 

postihnout plochu několika hektarů z jednoho 

místa a detekovat od zajíce po statného srnce vše, 

co je momentálně přítomno 

2. Zachránit srnčata z lánu o 10 hektarech díky 

tomu, že pilot vysílá přesné informace o místu 

zálehu srnčete kolegům v terénu se tak dá 

zvládnout do 20 minut. Dron dokonce umí 

vygenerovat QR kód souřadnic pozice nalezené 

zvěře, zaslat ho na telefon vynašeče v terénu a 

ten ho na mapě dovede přesně na místo a pilot se 

může dále věnovat jiné lokalitě. 

3. Vyškolili jsme 4 piloty z naší členské 

základny, takže jsme schopni v případě vyhlášení 

vhodného počasí a vyrojení se sklízecí techniky 

téměř všude za jedno ráno, postihnou velkou část 

travnatých ploch naší honitby. Problém trochu je, 

že pilot k sobě potřebuje 3-4 pěšce v terénu 

zajišťující odborné vynesení mladé zvěře. Ne 

každému se to hodí, ne každý vstane v půl páté 

ráno … 

 

 

 

4. K dronu jsme zakoupili další 2 sady akumulátorů, takže jsme schopni 

provádět monitoring min. 1,5 hodiny v kuse => pokryjeme tedy opravdu velký 

rádius v honitbě ve velmi krátkém čase v porovnání s praktiky, kdy psovodi 

procházeli porosty s lovecky upotřebitelnými psy systematicky tam a zpět, 

nebo když jsme do luk aplikovali dřevité smotky napuštěné speciální látkou 

připomínající lidsky pach (pot), který měl za úkol zradit srnu a donutit ji k 

tomu, aby srnče včas odvedla. 
 

 
 

vedoucí oblasti, Ing. Vlasta Svobodová, ekonomický vedoucí oblasti, Lukáš 

Sokol, vedoucí obchodně technického úseku oblasti, IČO: 60838744, DIČ: 

CZ60838744. 

Dílem dle této smlouvy se rozumí: Záměl-oprava MK U Vagónu a plocha pod 

kontejnery. Cena díla je zpracována podle kalkulace Zhotovitele a činí: 587 

903,87 Kč. 

 

Usnesení č. 30/ 2025 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 14. 4. 2025 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou. 

Sčítáním hlasů určuji: Ladislava Kapuciána. 

Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. Milenu Jindráskovou. 

11. ZO bere na vědomí, že bude prodloužen noční klid na akci pálení 

čarodějnic dne 30. 4. 2025 do jedné hodiny ráno 1. 5. 2025. 

12. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 7,8,9, / 2025 / viz příloha 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 5, 6, 7, 8 a 9): 

4.  ZO schvaluje předloženou žádost Mysliveckého spolku Velešov – Potštejn 

o poskytnutí jednorázového finančního daru na pořízení dronu DJI Mavic 3T. 

Myslivecký spolek se rozhodl pořídit si tento dron na pomoc při vyhledávání 

srnčat před senosečí nebo silážováním. Bude poskytnut finanční dar ve výši 10 

000,-Kč. 

5. ZO schvaluje návrh na vyhlášení výběrového řízení na zakázku: „Projekt 

Oprava střechy komunitní stodoly“. Předpokládaná hodnota zakázky 1 600 

000,-Kč. 

Předmětem zakázky je rekonstrukce stávající taškové střechy, odstranění 

původní střechy, montáž nových trámů, latí, parozábrany, montáž krytiny 

taška, nové plechování, výměna žlabů a svodů a montáž hromosvodů. 

Budou osloveny tyto firmy: Stavitelství EU, Husovo náměstí 99, 51754 

Vamberk, 

IČO: 27521711, Střechy Matějka, Rájec 22 517 44 Borovnice, IČO: 69843295, 

Červostav s.r.o. Kubelíkova 1224/42, 130 00 Praha 3, IČO: 29150728. 

6.  ZO schvaluje smlouvy na Organizaci zadávacího řízení, na Manažerské 

řízení vedoucí k uzavření Smlouvy s fondem a Administraci projektu, vše na 

akci: „Fotovoltaický systém v budově ZŠ čp. 126 Záměl“ uzavřené mezi 

objednatelem Obcí Záměl, Záměl 158, 517 43 Potštejn, zastoupena: Josefem 

Novotným, starostou obce, IČO: 00275531 a dodavatelem TENDRA spol. 

s.r.o., Ořechová 3336, 276 01 Mělník, zastoupen: Ing. Jitkou Plíštilovou, 

jednatelkou společnosti, IČO: 01820265, DIČ: CZ01820265. 

7. ZO schvaluje vypsání výběrového řízení na projekt: „Fotovoltaický systém v 

budově ZŠ čp. 126 Záměl“. 
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8.  Zastupitelstvo obce Záměl schvaluje zřízení zvláštního účtu u České 

spořitelny na obnovu vodovodů a kanalizací. Na účtu bude jednorázovým 

vkladem uloženo 100 000,-Kč. 

9.  ZO bere na vědomí vzdání se funkce ředitelky Základní školy a Mateřské 

školy Záměl Evy Klecandrové ke dni 31.7.2025. 

10. ZO schvaluje směrnici o zásadách zadávání veřejných zakázek malého 

rozsahu. 

 

Usnesení č. 31/ 2025 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 19. 5. 2025 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů 

určuji: Ladislava Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a 

Ing. Milenu Jindráskovou. 

8. ZO bere na vědomí prodloužení doby nočního klidu na druhou hodinu ranní 

na koncert kapely Plazma konaný v sobotu 24. 5. 2025. 

10. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 10, 11 / 2025 / viz příloha. 

 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4, 5 a 9): 

4. ZO schvaluje výsledek výběrového řízení na zhotovení zakázky: „Projekt 

Oprava střechy komunitní stodoly“, který doporučila výběrová komise. 

Zastupitelstvo obce Záměl schvaluje nejvhodnější nabídku dle názoru výběrové 

komise, kterou podala firma Střechy Matějka, Rájec 22 517 44 Borovnice, 

IČO: 69843295. Její nabídka splňuje všechny podmínky zadavatele a 

nabídková cena je nejnižší, a to 1 527 489,60 Kč. 

5. ZO schvaluje návrh na vyhlášení výběrového řízení na akci: „Fotovoltaický 

systém v budově ZŠ čp. 126 Záměl“. Budou osloveny tyto firmy: Miroslav 

Šrom, Dolní Libchavy 129, Libchavy, ELEKTRO MOSEV, Vážní ulice 1171, 

Hradec Králové, Pavel Zářecký, Lhoty u Potštejna 29, Kostelec nad Orlicí. 

6. ZO schvaluje na svém veřejném zasedání předložený závěrečný účet, a to 

bez výhrad, dále schvaluje závěrečnou zprávu, účetní závěrku obce Záměl a 

účetní závěrku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl za rok 2024. 

7. ZO schvaluje předložené povolení výjimky z nejvyššího počtu dětí. 

9. ZO schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního fondu 

Královéhradeckého Kraje č. 25POVU1-0014. Předmětem této smlouvy je 

poskytnutí účelové dotace z dotačního fondu poskytovatele na financování 

výdajů vynaložených na realizaci projektu s názvem „Záměl-chodník podél 

silnice III/3167“. Náklady projektu jsou 1.058.160,- Kč. Příjemci je 

poskytována investiční dotace ve výši 423.000,- Kč. 

 

  

Sledujete FB Bistro u Vážky. 

Sledujte naše facebookové stránky a obecní vývěsky nebo www stránky. 

Najdete nás při cyklostezce na Doudleby v Kašparově statku, č.p. 51. 
 

Akce jsou spolufinancovány z projektu Sdružení SPLAV – Komunitní aktivity 

I. a pro účastníky jsou zdarma. Komunitní centrum Záměl a Zahrada 

Dobromysl V bývalém Kašparově statku již dva roky funguje komunitní 

prostor určený pro Projekt Sdružení SPLAV-Komunitní aktivity I., reg.č. 

CZ.03.02.01/00/22_008/0000066. 

Petra Formánková (731 572 619, petra@sdruzenipslav.cz), 

Jana Fajfrová (777 309 803, jana@sdruzenisplav.cz) 

 a Simona Hyklová (774 377 736, simona@sdruzenisplav.cz 
 

Myslivecký spolek Velešov Potštejn 

 
Vážení spoluobčané obcí Potštejn a Brná, 

je nám potěšením, že je zde čas vydání dalšího 

čísla občasníku, a tedy prostor pro sdílení 

událostí v našem mysliveckém spolku a okolní 

přírodě naší honitby. Máme za sebou takové to 

klasické jaro, od kterého jsme si ale již mnozí 

odvykli a spíše láteřili, jaká je stále zima, a pak i 

mokro, sychravo. My myslivci, intenzivněji 

napojeni na přírodu, to naopak vítáme z několika 

důvodů. Samozřejmě první je příroda, respektive 
 

vegetace jako taková, která neměla po velmi slabé zimě, chudé na sněhové 

srážky, dostatek vláhy pro jarní start. Nevypadalo to již moc nadějně, ale 

květnové deště vše zachránily, a i přes nižší teploty začala vegetace bujet a 

růst. Pro zvěř je toto samozřejmě nesmírně důležité z pohledu úživnosti 

honitby a získání kondice po zimě, zejména pro plození nové kvalitní 

populace. Tím druhým přínosem pro nás myslivce, ale hlavně pro zvěř je, že 

nedochází k masivnímu sečení píce v době, kdy jsou již nakladená mláďata 

(zejména srnčí zvěře) v travních porostech. 

 

     Toto můžeme prokazatelně potvrdit speciálním monitoringem letošního 

jara. Po zkušenostech a vynaložení nezměrné energie v historii jsme 

nastudovali zkušenosti našich předchůdců s využitím bezpilotních systémů s 

termovizní kamerou pro vyhledávání zvěře bezprostředně před sečí. Jak jsme 

již nejednou informovali, tento systém jsme zakoupili a již vyzkoušeli v praxi 

při seči jetelů a vojtěšky na senáž. Monitorovali jsme desítky hektarů v katastru 

Záměl, ale i Potštejn, obhospodařované farmou Tichý. Pro jistotu jsme z 
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Pravidelné akce pořádané na Zahradě Dobromysl: 

• Zahradní terapie pro klienty s hendikepem 

V rámci pravidelných setkání s klienty z Oblastní charity v Rychnově nad 

Kněžnou a také s klienty z Ústavu sociální péče pro mládež v Kvasinách jsme 

se v chladném počasí věnovali především různým tvořivým technikám. 

Vyráběli jsme například koberečky z nastříhaných triček nebo ozdobné 

„nákupní krabice“ pro návštěvníky Swapu. Na jaře už jsme pak pracovali na 

zahradě, seli semínka, naváželi nový kompost do záhonů a v červnu už 

sklízíme jahůdky i zimolezy kamčatské. 

Dále také pokračujeme s výjezdy s terapeutickými programy za klienty z 

Pečovatelské služby v Kvasinách a za klienty z Domova na Stříbrném vrchu v 

Rokytnici v Orlických horách a také je zveme k nám na zahradu. 
 

• Workshopy Přírodního zahradničení a Stavba dešťového záhonu 

Během tohoto půlroku se uskutečnilo pět pravidelných setkání našeho Klubu 

přírodních zahradníků. Naučili jsme se například roubovat okurky, posdíleli 

jsme si mnoho sazenic i trvalek a v červnu jsme společně začali s přípravou 

prostoru pro nový dešťový záhon pod vedením lektorky Adély Hrubé. Byli 

jsme moc šikovní, přeházeli a vykopali jsme velké množství zeminy a těšíme 

se, až v září nový záhon budeme moci osázet různými květinami. 

Dešťový záhon před stodolou bude zachycovat srážkovou vodu ze střechy a ta 

se využije pro zavlažování rostlin v záhoně. Doufáme, že vše bude krásně 

fungovat a vedle odpočinkového místa na cyklostezce vznikne pohledově 

pěkné stanoviště, které navíc bude zadržovat vodu a zlepšovat mikroklima i v 

suchých částech roku. 
 

• Pravidelná setkání nejen pro seniory „U nás“ 

Od ledna se uskutečnilo 8 setkání seniorů vždy s různým zaměřením. Některá 

proběhla u nás v komunitním centru – například cestovatelské zážitky, setkání 

s tajemnem, nové technologie apod., jiná se realizovala formou výletů a 

exkurzí na různá místa. Účastníci se také pravidelně věnovali společnému 

procvičování angličtiny konverzační formou. 
 

• Zpívání na statku 

Již druhým rokem se u nás na statku schází parta nadšenců do trampské, 

folkové a country hudby a zkouší společně hrát známé a oblíbené písně. Jsme 

otevřeni všem, kteří hrají na kytaru či jiný nástroj, mají rádi folk a na 

amatérské úrovni si rádi jednou měsíčně společně zazpívají. 
 

Tak to je od nás vše, děkujeme za vaši přízeň, jsme rádi, že společně s nám 

tvoříte komunitní život v Záměli lepší a barevnější. Zveme i všechny, kteří se 

ještě nestihli zapojit, přijďte se k nám podívat a zjistit, co by vás u nás mohlo 

zaujmout a bavit. Jsme otevřeni všem dobrým lidem. 

Zároveň si vás dovolujeme pozvat do Bistra u Vážky, které bude letos opět v 

provozu. Během června o víkendech a o prázdninách i některé dny v týdnu. 

 
 

 

Vážení spoluobčané, milí Záměláci, 
 

Projekty letošního roku: 

1) Prvním projektem, který realizujeme společně s obcí Potštejn, je chodník 

podél komunikace 1 třídy od benzinové pumpy v Záměli až do Potštejna. 

Chodník realizujeme díky podpoře SFDI . Celkové náklady projektu činí 

4.205.928,39 ,-Kč a realizovat stavbu bude firma M-STAV CZ s.r.o.. 

Spoluúčast obce Záměl činí 3.196.967,09,-Kč. Dotace na tento projekt činí 

85% celkových nákladů.  Dofinancování obcí Záměl bude činit 479.545,-Kč. 
 

2) Dalším projektem, který nás čeká v letních měsících, je Fotovoltaický 

systém v budově ZŠ č.p. 126 Záměl. Celkové náklady projektu jsou 

1.650.000,-Kč dotace od SFŽP činí 70% uznatelných nákladů. Náklady obce 

by měly být ve výši 495.000,-Kč. Vystavíme Fotovoltaickou elektrárnu o 

výkonu 20KW a bateriové úložištěm ve výši 40 KW. 
 

3) Třetím projektem je další chodník „Záměl-chodník“ podél silnice III/3167. 

Náklady tohoto projektu jsou 1.058.160,-Kč Dotaci jsme dostali od 

Královehradeckého kraje ve výši 423.000,-Kč. Chodník bude od Holubových 

po komunikaci do nové zástavby. Realizovat budeme na podzim. 
 

4) Nerealizujeme projekt výstavby dětské skupiny u komunitního centra v 

Záměli. Důvodem je pomalost úředníků na ministerstvu práce a sociálních věcí 

a tím velmi krátká doba na realizaci projektu. Obávali jsme se, že nezvládneme 

projekt realizovat v termínu, a hrozilo by vrácení dotace. 

Projekty hrazené z vlastních zdrojů: 

1) Hřiště u Vagónu. Díky pomoci kluků, co hrají nohejbal pod vedením Petra 

Hovorky, došlo k výměně povrchu na hřišti u vagónu. Obec zakoupila nový 

prach z Litic a kluci brigádnicky provedli výměnu povrchu. Obec také nechala 

firmou Strabag opravit komunikaci k vagónu, parkoviště a stání pro kontejnery. 

Celkové náklady byly 587.000,-Kč. 
 

2) Výměna odpadkových košů po obci. Radek Plíhal v truhlárně vyrobil 

odpadkové koše, které jsou nově po naší obci. Celkem je po obci namontováno 

11 odpadkových košů nově vyrobených z retextilu. 
 

3) Demolice čp. 53 vejměnek u Kašparova statku. Demolici nemovitosti 

provádějí odpracováním trestu veřejně prospěšných prací. Díky tomu jsou 

náklady na demolici velmi nízké. Demolici dokončíme během letošního roku. 
 

4) Zámková dlažba a nový povrch v garáži ve mlýně. Zaměstnanci přes zimu 

položili ve spodní části mlýna novou zámkovou dlažbu a opravili betony. 

5) Muzeum na Kašparově statku: Moc děkuji zaměstnankyním Komunitního 

centra Dobromysl za zřízení muzea ve chlévě. Muzeum je velmi povedené a 

zvu vás na prohlídku. 
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Odpadové hospodářství. 

Chci poděkovat všem, co třídíte odpad. Díky vám obec Záměl skončila v roce 

2024 na 3. místě v Královéhradeckém kraji. Občas poslouchám od některých 

lidí: třídit nemá smysl. Dovolte, abych některé zažité nepravdy osvětlil. 

1) Třídění je zbytečné, všechno se sype na jednu kupu.  Velká nepravda! Obec 

odváží papír a kovy do sběrných surovin do Vamberka. Plasty, dřevo, odpad do 

spalovny, sklo se vozí do Libchav, na materiál jsou speciální koje a odpad je 

odvážen k dalšímu zpracování. Textil odváží firma Dimatex a vyrábí z něho 

Retextil. Z Retextilu jsou i odpadkové koše po obci. Pro zájemce domluvím 

prohlídku skládky. 

2) Nebudu třídit, stejně roste poplatek. Díky tomu, že třídíte, je poplatek pouze 

900,-Kč. Za každou vytříděnou tunu dostává obec od Ekokomu příspěvek do 

rozpočtu na třídění, v loňském roce činil 315.463,-Kč. V přepočtu na obyvatele 

je to 484,-Kč.  Proto říkám, že zapojení do třídění má smysl a umožňuje při 

poplatku ve výši 900,-Kč na obyvatele zajišťovat služby vysoké kvality. 

     Poprvé za dobu mého starostování jsem se rozhodl krátce shrnout dnešní 

situaci. Já osobně jsem přesvědčen, že se v Záměli máme velice dobře. 

Dokázali jsme vybudovat nejlepší odpadové hospodářství v Královehrad. kraji. 

Opravili jsem školu, tělocvičnu, hřiště. Pořídili si techniku, kterou nemají 

některá velká města. Postavili novou kanalizaci a opravili všechny čistírny 

odpadních vod. Vybudovali komunitní centrum, které obdivují a jezdí se 

podívat starostové a komunitní pracovníci z celé republiky. Postavili jsme 

zázemí hasičů a vybavili je na vysokou úroveň. Máme opravenou střelnici, 

nové veřejné osvětlení a polovina cest má nové povrchy. Všechny budovy ve 

vlastnictví obce jsou opravené, zateplené a energeticky a provozně nízké. Proto 

já osobně si myslím, že jestli tohle vše má obec naší velikosti, tak se máme 

dobře. A až někdo bude říkat, že Evropa je špatně, tak 2/3 peněz na naše 

projekty jsou hrazeny právě Evropou.  Tyto projekty by nešly řešit bez 

spolupráce se zastupiteli. Díky podpoře, kterou od zastupitelů cítím se pouštím 

i do náročných projektů. V kontextu dnešní doby a rozhádané společnosti si 

atmosféry a podpory v obci velmi vážím.                       Josef Novotný, starosta 
 

 

 

 

Příjďte ochutnat naši točenou zmrzlinu, 

 ledovou kávu, zmrzlinový pohár či ochutnat 

Caffé Frappé. 

Rádi Vám zmrzlinu připravíme i s sebou v termoboxu. 

K dispozici u stánku je i sezení s hračkami pro vaše 

ratolesti, psí návštěvníky vítáme. 
Otevírací doba denně mimo pondělí od 13:00 -18:00 hodin, řídí se dle 

aktuálních potřeb a vývoje počasí. V případě nepřízně počasí bude stánek 

uzavřen. Informace o otevírací době jsou vždy vypsané přímo na stánku. Kdo 

má tu možnost, sledujte nás na Facebooku a Instagramu , vyhledejte  

"Zámělská zmrzlina". 

Těším se na Vás a děkujeme za Vaši podporu,s úctou  Mariana Hovorková 

  

nad Nisou, kde z něho vyrobí recyklovaný materiál – RETEXTIL. 

Ten si my pak zpětně odkoupíme a obecní zaměstnanci z něj vyrábí mobiliář 

(např. odpadkové koše, ohrazení záhonů nebo lavičky či ploty). Tohle je 

ukázka opravdové cirkulární ekonomiky v praxi. 
Děkujeme, že nám společně pomáháte nezatěžovat naši planetu! 
 

• Mateřské centrum Paleček, Léčivé zvuky zpívajících mís, Kurz líčení pro 

teenagery a Kurz první pomoci 
Každé sudé úterý se od devíti do jedenácti u nás dále schází maminky se svými 
dětmi a tráví spolu čas. V únoru jsme pro maminky připravili workshop Jarní 
ladění a pro veřejnost pak setkání Léčivé zvuky zpívajících mís s 
muzikoterapeutkou Hankou Munay. Účastníci měli možnost relaxovat za velmi 
příjemných zvuků alikvotních léčivých tonů a vibrací tibetských mís a dalších 
nástrojů. V dubnu jsme společně s vizážistkou Hankou Myšákovou uskutečnili 
kurz Líčení pro teenagery, kde se dospívající slečny naučily, jak přirozeně a 
citlivě pečovat o svoji pleť a nezatěžovat ji zbytečnými a často velmi 
škodlivými produkty. 

Začátkem června proběhla přednáška od psycholožky Hanky Zakouřilové na 

téma Období vzdoru u dětí a ještě chystáme oblíbený workshop Základy první 

pomoci se zkušenou zdravotnickou záchranářkou. Tak se připojte! 
 

• Spolupráce s místními spolky 
V únoru jsme uskutečnili již třetí setkání se zástupci všech aktivních spolků a 
organizací v obci a s panem starostou. Navzájem jsme si posdíleli chystané 
akce a nabídli si výpomoc. V dubnu jsme tedy pomáhali zahrádkářům a 
včelařům s přípravou Velikonoční výstavy ve mlejně, hasičům s aktivitami a 
zábavou pro děti při Pálení čarodějnic a spolku Má Vlast jsme pomohly s 
jedním stanovištěm na Floriánkově stezce v rámci Pochodu přes tři hrady. 
 

• Naše společné muzeum na půdě 
V únoru v době masopustní jsme slavnostně 
otevřeli Naše společné muzeum na půdě. 
Byla to velmi pěkná akce, kde nechyběly 
písně, maškary a dobré jídlo včetně 
koblížků. Děkujeme Nadačnímu fondu 
Škoda Auto za poskytnutou dotaci v 
grantové výzvě Tady jsme doma, kterou 
jsme podávali společně se Základní a 
mateřskou školou Záměl. Díky tomu jsme  

Společně připravili všechny popisky a informační tabule, dokončili a 

nainstalovali všechny expozice a myslíme, že podle reakcí návštěvníků to byl 

velmi zdařilý počin. Všem se u nás moc líbí a mají radost, když si mohou 

prohlédnout to, co ve svém dětství běžně používali nebo znají od svých 

babiček. Pokud jste u nás ještě nebyli, zastavte se, rádi vás provedeme. 

Zahrada Dobromysl – přírodní zahrada Sdružení SPLAV, z.s. 
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velmi obohacující. Navíc je nám spolu dobře a atmosféra je vždy velmi 

oddychová. V lednu jsme se učily techniku Macramé, v únoru jsme plstily z 

ovčí vlny, v březnu jsme vyráběly lapače snů a v dubnu jsme si užívaly 

velikonoční tvoření. V květnu jsme si vyrobily ze starých svíček nové a v 

červnu jsme se naučily drátkovat korálkové stromečky. 
 

• Cvičení Čchi-kung (Orel v hnízdě) 

Každý čtvrtek od pěti odpoledne se pravidelně schází také skupinka 

začátečníků i mírně pokročilých a společně s Janou Fajfrovou se věnují 

zdravotnímu cvičení pro posílení životní síly, zlepšení koordinace a vitality a 

zklidnění mysli. Tento půlrok se uskutečnilo dalších 20 setkání. 
 

• Cvičení DNS prosti bolesti 

Cvičení DNS nám představily paní Milena Jindrásková a paní Hana Myšáková. 

Jedná se o  cvičení pro správné nastavení středu těla, které využívá brániční 

dýchání a následné posilování hlubokých stabilizačních svalů. Dochází při něm 

k obnovení správných pohybových stereotypů. Toto cvičení bude v létě 

probíhat každé úterý od pěti hodin a pokud máte zájem se přihlásit, kontaktujte 

prosím paní Milenu Jindráskovou. 
 

• Swap otevřen na DEN ZEMĚ 

Jsme moc rádi, že se swapování v naší stodole stalo už tradiční záležitostí pro 

místní, ale i přespolní občany. Podle dotazníku spokojenosti vyplynulo, že vás 

výměna věcí nejenom baví a přijde vám užitečná, ale mnohým z vás pomáhá i 

v těžší sociální situaci. Jako důležité jste také označili to, že při tom pomáháme 

životnímu prostředí a starší věci nemusí skončit na skládce. Swap jsme letos 

slavnostně otevřeli v rámci Dne Země a kromě nových regálů, které jsme na 

oblečení pořídili, jste si mohli prohlédnout i panelovou výstavu o udržitelnosti, 

kterou vytvořilo Ekocentrum Paleta z Pardubického kraje. Na jednom z panelů 

této putovní výstavy je náš SWAP dokonce uveden! 

 

Swap je otevřený vždy v úterý od devíti do 

dvou a ve středu od dvou do šesti.  Jsme rádi, 

že se v něm točí stále větší a větší množství 

věcí. Utvrzuje nás to v našem přesvědčení, že 

to má smysl. Neplýtvat, nevyhazovat a poslat 

věci dál, aby ještě mohly sloužit! Děkujeme, 

všem pravidelným účastnicím, které nám 

trpělivě chodí pomáhat vyrovnávat stohy 

oblečení a dalších věcí. Bez vás bychom to už 

nezvládali! Každého nového dobrovolníka rádi 

přivítáme! 

Přebytky, které se u nás již nevyužijí, dál 

posíláme do Oblastní charity Broumov a 

nepoužitelný textil do firmy Dimatex do Stráže  
 

  

 

.  

Zpráva o činnosti 

školy 

 ZŠ a MŠ Záměl  
Druhé pololetí školního roku 2024/2025 očima dětí. 

LEDEN 
I. třída – bruslení v Rychnově nad Kněžnou 

II. třída – Eskymácká stezka „Jeli jsme vlakem 

do Rokytnice a pak jsme šli hodně do kopce a 

pak jsme se s Honzíkem ztratili. Taky jsem 

ztratil mobil. Pak jsme se naštěstí našli a pro 

mobil mi šla paní ředitelka. Taky jsem se smekl 

a měl jsem bouli, hodně velkou. Ale bylo to 

dobrý“  Matyáš 

ÚNOR 

Turnaj o krále deskových her - společně 

„Na turnaji se hrály tyto hry: Pexeso, Duch a 

Ubongo. Bylo to zábavné a napínavé do 

poslední chvíle. V Pexesu byl první Pepa 

Dvořák, druhý Jan Hlaváček a třetí Anička 

Hanáčková. V Ubongu byl první zase Pepa, 

druhá Anička a třetí Eliška Mikysová. V 

Duchovi byla první Sofie Malíková, druhá 

Eliška a třetí Maruška Sršňová.“ Anička 
 

I. třída – bruslení v Rychnově nad Kněžnou 

II. třída – Slavnostní otevření „Našeho muzea 

na půdě“ v KC Záměl – Masopust 

„U nás v Záměli se otevíralo Muzeum v 

komunitní zahradě Dobromysl. Na slavnostním 

otevření bylo masopustské vystoupení a 

masky.“ Honzík 

BŘEZEN 

I. třída – čtenářská dílna v knihovně v Kostelci 

nad Orlicí 

II. třída – celoroční projekt Ctnost měsíce – 

PŘÁTELSKOST 

„Povídali jsme si o tom, že my všichni ve třídě 

jsme něco jako mozaika a že každý dílek 

mozaiky je důležitý. Hledali jsme odpovědi. 

Otázky byly o kamarádství – jak ho poznáme, 

jak ho můžeme někomu nabídnout, co ho může 

ohrozit nebo zničit. Nakonec jsme nalepovali 

velkou mozaiku třídy z našich fotek.“ Boris 
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DUBEN 

II. třída – zahájení tradiční velikonoční výstavy 

ve mlýně v Záměli 

„ Na velikonoční výstavu jsme nacvičili 

vystoupení, které se jmenovalo „Když je jaro“. 

Vymyslela ho paní ředitelka a nacvičovali jsme 

ho ještě společně s paní učitelkou. Byla v něm i 

znaková řeč, kterou používají lidi, kteří špatně 

nebo vůbec neslyší. Vystoupení se asi líbilo, 

tleskali nám.“ Adam 

 

KVĚTEN 

I. třída – návštěva divadelního představení Malý princ 

ve Vamberku 

II. třída (3. ročník) – školní exkurze „Hučák“ Hradec 

Králové 

„Elektrárna Hučák je v Hradci Králové. Je poháněna 

vodou a pohání ji Francisova turbína. Dnes slaví 113 

let a stále je v dobrém stavu. Tohle všechno jsme se 

dozvěděli.“ Honzík 

Čarodějnické projektové dopoledne - společně 

„Čarodějnice jsme si užili na školním hřišti. Učitelky 

pro nás nachystaly různé soutěže – létání na koštěti, 

čarodějnickou stezku, fotbal s koštětem, házení 

škrpálem atd.. Moc nás to bavilo.“  Denisa 

Včelí příběhy – projektové dopoledne – společně „Na 

téma o včelách jsme byli venku a zkoumali včely. Byli 

jsme do čtyř skupin. Pouštěli jsme si taky pohádku o 

včelách a pozorovali ztuhlou včelku. Paní ředitelka 

přinesla včelařský oblek a dýmák a to jsme si mohli 

vyzkoušet.“ Toník 

 

 
 

 

 

 
 

Turnaj ve fotbale ve Lhotách u Potštejna 

„ Přijeli jsme do Lhot a hned jsme se 

připravovali na první zápas proti Lhotám M. To 

jsme prohráli 1:2, ale dal jsem jeden gól z dálky. 

Potom jsme hráli proti Potštejnu a vyhráli jsme 

5:0. Slušný!!!! Pak jsme hráli proti Lhotě S. a to 

jsme taky vyhráli a to nám zajistilo 2. místo. 

Jupííí!!! V týmu hráli 

Tobik, Ladislav, Honzi, Maty, Ondra, Vašek, 

Kvido, Táďa. Měli jsme moc krásný pocit. Jsme 

hvězdný tým…“ Tadeáš 

   

 
 

     V současné době se připravujeme na natáčení dokumentu z projektu 

„Památky a lidé“ Pokud se vše podaří, plánujeme promítání uvedeného dílu při 

Svatováclavských slavnostech dne 28.9.2025 
 

Také chystáme společně se zámkem Doudleby nad Orlicí Promenádu v 

kloboucích – letos s kočárky. Kdo má zájem, napište si termín 20.7.2025 
 

     Závěrem chceme pochopitelně poděkovat i všem sponzorům a brigádníkům 

podílejících se na pomoci našemu spolku a obnově kulturní památky Hostince 

u Karla IV. 

Vám, čtenářům zpravodaje, přejeme příjemné léto a krásné prázdniny. 

Za spolek sepsala Marie Červinková 

Z kulturních akcí se letos ještě uskuteční: 

20.červenec Promenáda v kloboucích 

28. září Svátek Sv. Václava – pečení nejen chleba + promítání 

dokumentu 

27. října Lampionový průvod 

5. prosince Advent v Hostinci u Karla IV.  -  Čertovské rojení 

24. prosince Betlémské světlo a živý betlém 

I letos pořádáme brigády na objektu Hostince u Karla IV. Kdo by chtěl 

pomoci, může nás kontaktovat. Srdečně zveme na uvedené akce. Změna 

programu vyhrazena. Aktuální a podrobnější informace na www.mavlast.eu 
 

  
 
 

Komunitním centrum Záměl a Zahrada Dobromysl 

Naše komunitní centrum už funguje 2,5 roku, a to díky projektu OPZ+ 

Komunitní aktivity I. financovaného z Evropské unie a MPSV, který poskytuje 

MAS Sdružení SPLAV, z.s. Tříletý projekt cílí hlavně na podporu osob 

ohrožených sociálním vyloučením, rodiny s dětmi a seniory a bude končit v 

prosinci tohoto roku. Od ledna do června se díky tomu v areálu Kašparova 

statku a přilehlé přírodní zahrady Dobromysl konalo okolo 100 různých akcí, 

terapií a setkání. Doufáme, že se MAS podaří získat dotaci i v nové grantové 

výzvě a činnost bude moci pokračovat i v dalších letech. Držte nám palce! 
 

Pravidelné akce pořádané v Komunitním centru: 

• Sousedská tvořivá setkání 

Naše pravidelná sousedská setkání mají již tradiční osazenstvo a převážně ženy 

všech generací – od holčiček po babičky z blízkého i vzdálenějšího okolí – 

každý měsíc přijíždějí, aby se naučily nějakou novou nebo tradiční tvořivou 

techniku. Lektorkami jsou ženy z komunity a sdílení jejich zkušeností je vždy 
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požehnal pan farář Nowatkovski. Rozdali jsme pamětní pohlednice, pitíčka, 

koláčky a živou Floriánkovu vodu. Cestou zpět z lesa nám u rybníčku 

zazpívala Rusalka, která již druhým rokem jezdí z Pardubic. Naše první 

Rusalka – Katka Kubínová šla letos prvně s poutníky až ke studánce a mohla si 

tak užít celé putování. 
 

• Floriánkova stezka při Pochodu přes tři hrady. 

Konaná dne 10 května 2025. Letos byla na téma Vodníci a vodnice. 

V Hostinci u Karla IV. byla nainstalována výstava na vodnické téma. 

Do projektu výstavy na dané téma  se zapojily základní školy 

z  Doudleb nad Orlicí,  Potštejna i Záměle. 

Učitelům a dětem moc děkujeme za krásné výtvarné pojetí. 

Na zdárném průběhu kontrolního stanoviště i stezky  se podíleli všichni 

členové spolku, celá naše velká rodina a hodně moc kamarádů a kamarádek. 

Pro představu - na zajištění kontrolního stanoviště a Floriánkovy stezky u nás v 

Záměli jsme měli 40 dobrovolníků. Všichni pracovali zadarmo. Děkujeme 

všem za pomoc. 
 

• Nekrolog 

Dne 10. května 2025 zemřel ve věku 82 let PhDr. Jiří Němeček, zakladatel a 

dlouholetý předseda spolku Společnosti ochránců památek ve východních 

Čechách a Emeritní ředitel Biskupského gymnázia v Hradci Králové. Odešel 

výjimečný a skromný člověk.... I díky němu je naše kulturní památka Hostince 

u Karla IV. v Záměli zachraňována pro další generace ... Několikrát byl osobně 

na brigádách a nemalou měrou přiložil ruce k dílu. Za jeho pomoc i rady 

děkujeme. 

Bylo nám ctí Vás poznat. 
 

     Od měsíce května 2025 zaměstnáváme na poloviční úvazek slečnu  

Zezulkovou a pana Harciníka, oba k nám dochází z Vamberka. 

     Během jara jsme požádali o závazné stanovisko k plánovaným pracím na 

obnově kulturní památky Městský úřad v RK odbor školství referát památkové 

péče . Kontrolní den proběhl 24.4.2025 v kulturní památce za přítomnosti paní 

Chovačíkové za Městský úřad RK, pana Tlučhoře zastupující památkáře, 

projektanta pana Falátka a vedení našeho spolku. 

Na základě vydaného stanoviska máme požádáno o dotaci na obnovu. Zda 

jsme s žádostí uspěli, bude známo na podzim. 

     Začátkem června bylo provedeno další zaměřování kulturní památky 

potřebné pro obnovovací práce na objektu. Měření tu prováděla stavební škola 

z HK v rámci praxe a výuky svých posluchačů. Zpracovaná data, která nám 

budou předána, poslouží panu projektantovi jako podklad pro zpracování 

obnovy a následně i 

památkářům a referátu památkové péče, zda projekt je v souladu s jejich 

stanoviskem. 
 

 

,  

II. třída (4. ročník) – Dopravní výchova v 

Rychnově nad Kněžnou 

„Dopravka byla fakt dobrá. Byla tam i dráha, 

prostě cool. Byly tam značky, hodně lidí tam 

udělalo přestupek. No, já jsme udělal přestupek 

na stopce, rovnou jsem jel. Ostatní ty udělali 

přestupek taky na stopce. Kvido udělal 

přestupků hodně.“ Boris 
 

Olympiáda malotřídek – Lhoty u Potštejna „Bylo hodně soutěží, ale nejvíc 

těžký byl dlouhý běh na 400 metrů. Přivezli jsme hodně diplomů. Dohromady 

jsme obsadili 4. místo a to je docela dobré.“  Beátka 

I. třída – školní exkurze Tongo Hradec Králové 

II. třída (4., 5. ročník) – školní exkurze – Armádní muzeum Žižkov Praha 
 

 
 

Výstavy ve školní galerii JENTAK 

Během II. pololetí ve školní galerii vystavovali svá díla: Sofie Malíková, 

Tadeáš Dušánek, Anička Hanáčková. 

„Ahoj, jmenuji se Kristýna Telnarová a řeknu Vám o našich výstavách ve škole 

v Záměli. Děti u nás nádherně vytvářejí obrázky a kresbičky a to nejen ve 

škole, ale i na výstavách. Třeba v zahradě Dobromysl, na vánoční školní 

výstavě a „U Karla IV“. Prostě boží! Tady ve škole se neučí jen předměty, ale i 

umění!“  Kristýna 
 

Druhé pololetí školního roku 2024/2025 očima pedagogů. 

„Děti, bylo nám opravdu velkou ctí doprovázet vás na cestě vzděláváním.“ 
 

A jedno velké speciální poděkování na závěr patří paní učitelce Mgr. Lucii 

Kovandové. Devět let v zámělské škole vedla II. třídu - tři spojené ročníky. 

Díky kvalitnímu managmentu školy měla škola poslední roky zcela naplněnou 

kapacitu, což zároveň zvýšilo náročnost pedagogické práce v našich spojených 

třídách a v „trojspoji“ speciálně. Děkujeme za vynaloženou energii a především 

za odvahu. Tu musíte mít, protože práce učitele je jedna z největších výzev, 

zvlášť v dnešní době. 

Krásné léto všem. 

Děti a učitelé ZŠ a MŠ Záměl 
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Zprávičky z naší 

školičky 

 
 

 
 

     Letošní zima byla příliš chudá na zimní 

radovánky. Děti mohly sáňky vytáhnout 

pouze párkrát a sníh byl zase brzy pryč.  

Měli jsme tedy dostatek času na spoustu 

jiných věcí. Ale i to druhé pololetí nám 

uteklo jako voda. 

    Počátkem ledna jsme si vyprávěli o třech 

králích. Naši tři mudrcové pak vyrazili za 

paní kuchařkou do kuchyně a společně 

jsme zazpívali novoroční koledu. 7. ledna 

za námi přijelo loutkové divadélko s 

pohádkou „Strach má velké oči“. V 

polovině měsíce jsme ještě přivítali nové 

občánky v naší obci a únor už byl ve 

znamení masopustu. Celý týden jsme se 

seznamovali s masopustními tradicemi a 

vše vyvrcholilo veselým karnevalem 

plných krásných masek. Děti soutěžily, 

tancovaly, zpívaly a dobře se bavily. 

Koncem února nás navštívila paní 

logopedka Mgr. Pavlína Kulhavá, aby 

zkontrolovala výslovnost dětí. 

 Po jarních prázdninách jsme se začali 

chystat na vítání jara. Vynesli jsme 

Moranu, zimu poslali po vodě hodně 

daleko a na našich nástěnkách se začaly 

objevovat první obrázky sněženek. 26. 

března jsme ve školce mohli zhlédnout 

„Popletenou pohádku“ od divadla JOJO. 

Počátkem dubna nastal čas myslet na 

Velikonoce. Jedním z témat našeho 

školního programu jsou také domácí 

zvířata. I v naší obci najdeme místečka, 

 
 

 
 

 
kam se za nimi můžeme jít podívat. Proto jsme využili pozvání ke 

Dvořákovým na zahradu a pohladili si třeba ovečku nebo nakrmili slepice. 

Následně už jsme se začali těšit na Velikonoce. Asi jako v každé domácnosti i 

v naší školce nám velikonoční výzdoba dala hodně práce. Nesměla chybět 
 

  

vidění i výstava betlémů. Jesličky i letos postavili zaměstnanci obce. Všem 

těm, co se na Živém betlému podíleli, patří velké poděkování. Ne každý chce 

na svátek "pracovat" a ještě k tomu zadarmo. Všichni tu svou účastí dokázali, 

že rádi udělají radost druhým. Vážíme si Vašeho času a děkujeme. 
 

• Tříkrálová sbírka                                                                Leden 2025 

Pořádáme ve spolupráci s Charitou v RK. V Záměli  proběhla  dne 4.1.2025 

Je to neuvěřitelné, ale jsme její součástí již po jednadvacáté. Naše sbírka je 

unikátní tím, že králové odměňují darující krásnými malovanými kamínky od 

Majky Bubnové jako poděkování za dar. Poděkování patří pochopitelně i jí za 

nápad a čas strávený s touto činností. 

Vám milým Zámělákům děkujeme za štědrost do kasiček i drobnosti pro děti. 

A v neposlední řadě tříkrálovým skupinkám za obchůzky po vsi. Nachodili 

jsme bezmála 20 kilometrů a navštívili snad všech 262 čísel popisných. 

Do kasiček se vybralo  41 662,- Kč. 

Letos jsme měli  více zájemců z řad dětí, ale neměli jsme k nim doprovod. Moc 

nás mrzelo, že jsme děti museli odříci. Pokud budete mít v dalším roce zájem 

nám se sbírkou pomoci, prosím přihlaste se nám někdy před vánočními svátky 

už v půlce prosince. Objednáváme si u Charity kasičky na utvořené skupinky s 

doprovodem. 
 

• Numismatika a Notafilie                                                    Únor 2025 

Dne 4.února 2025 se konala v zasedací místnosti obecního úřadu v Záměli 

beseda o mincích, bankovkách a měnách s promítáním. Povídat přijel  

numismatik pan Josef Beneš a soudní znalec  a numismatik Radek Hrdina. 

Pro zájemce byla možnost odborného posouzení donesených mincí a 

bankovek. 

O besedu byl velký zájem, dojelo mnoho lidí i z větších dálek. 
 

• Velikonoce u Karla IV.                                                     Březen 2025 

Tradiční termín 14 dní před Velikonocemi v sobotu jsme uspořádali 

Velikonoce u Karla IV. Zájemci si u nás mohli uplést pomlázku, vyrobit 

píšťalku nebo  ochutnat čerstvě napečené jidáše, Pro děti byl nachystán 

výtvarný koutek pod vedením Majky Bubnové. Vonělo to u nás i perníčky a 

bylinkami. Na dvoře byl Králičí hop a hopáci z Rychnova nám ukázali svůj 

um.  Zahrál zde i flašinetář. 

Prostor dvoru byl nabídnut dalším řemeslným stánkařům.  Z obce jsme měli 

zapůjčené i dva řemeslné stánky, které jsme mohli využít. Nově byl k vidění 

kovář, keramika a další. 
 

• Putování ke studánkám                                                    Květen 2025 

První den v máji, studánky tu svůj svátek mají .. 

Tuto tradiční akci jsme pořádali již po dvaadvacáté. Sešli jsme se pod 

Vorařskou lípou, kde vodník Floriánek s Adélkou putování zahájili. Chasník 

zavzpomínal na dobu dávno minulou, kdy to tu pod lípou podle pověsti žilo. 

Družičky otevřely pramen klíčem, vodu studánky Panny Marie Pomocné 
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     Blížila se sobota 7.6.2025. Na tento 

den jsme naplánovali výlet na zámek 

Lysice a jeho zahrady a do Punkevních 

jeskyní. S obavou jsme sledovali počasí, 

které se v posledních dnech 

vyznačovalo střídáním slunečných dní s 

bouřkami a silným deštěm. Nevíme, 

čím jsme si to zasloužili, ale nezmokli 

jsme a teploty byly příznivé. Ani vedro, 

ani zima, zkrátka příjemné počasí na 

výlet. Zámek a zahrady v Lysicích nás 

překvapili svou úpravností a množstvím 

rozkvetlých rostlin. Kavárna Dubský v 

prostorách zámku vařila výbornou kávu 

a posezení na zahrádce kavárny byl 

ozvláštněn výstavou historických 

automobilů, které zde měly sraz. 

Objednaný oběd chutnal a obsluha byla 

rychlá. Zbyl čas na malou procházku 

městysem Lysice. Poté jsme odjeli k 

Macoše, kde jsme se lanovkou dostali 

ke vstupu do jeskyní. Prohlídka 

podzemních prostor byla uchvacující 

svojí rozlehlostí a krápníkovou 

výzdobou. Prohlídka byla zakončena 

 
 

 

jízdou na lodičkách s veselým průvodním slovem kapitána loďky. Výlet se 

vydařil a odnesli jsme si hodně zážitků a vzpomínek. 

Další výlet plánujeme na 6.9.2025. Cíl zájezdu dáme včas na vědomí. 

     Pro zpravodaj sepsal Kubalík Zdeněk, předseda spolku 
 

 

Má vlast - můj domov o.s. 

Milí čtenáři obecního Zpravodaje, 
chtěla bych Vás informovat o naší činnosti. 

• Betlémské světlo a živý betlém.                                     Prosinec 2024 

Na Štědrý den se opět konalo tradiční rozdávání betlémského světla a setkání 

lidiček se Svatou rodinou „ U Karla IV. “ Letošním Ježíškem byla Amálka. 

Obohacením setkání bylo netradiční zahájení silenzio – večerkou. Krásná 

melodie a živé podání skladby, kterou zatroubil pan Václav Škoda, dotvořilo 

sváteční vánoční atmosféru. Jako vždy nechyběla živá zvířátka. Tichá noc v 

podání Katky Kubínové a známé koledy zazněly od její kapely. Andělů, 

andílků i andělíčků přilétlo také hodně. 

Betlémské světlo zářilo a přineslo klid i do dalších rodin. V Hostinci byla k 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

malovaná vajíčka, kuřátka, obrázky s jarní tématikou a 

samozřejmě  - koleda. Podle staré tradice nejdříve 

vyplácela děvčata a o čtrnáct dní později zase kluci. A o 

bohatou velikonoční nadílku také nebyla nouze. Nikdo 

na nikoho nezapomněl.  Všechny děti měly vlastnoručně 

vyzdobené pytlíčky plné nejrůznějších dobrot až po 

okraj. Ještě jsme si s králíčkem Ouškem prošli venkovní 

králičí stezku s mnoha úkoly a pomalu se začal blížit 

čarodějnický slet.  Čarodějnic se do školky slétlo více 

než dvacet a jedna lepší než druhá. Střapaté, vlasaté, 

nosaté, s kocourem i bez, upravené i potrhané. Po 

přehlídce všech krasavic nastal čas čarování. První na 

řadu přišel čarodějný lektvar. Vlastnoručně natrhané 

byliny, kouzelné zaříkávání, špetka magie a čarovný 

nápoj mohl každý ochutnat. Potom následovala škola 

kouzel. Tajemné čáry s vodou, ale i ohněm, malé 

čarodějnice sledovaly se zatajeným dechem. 

     Duben byl významný měsíc především pro naše 

předškoláky. Čekal je zápis do první třídy. Všichni se 

nesmírně těšili, jak všem předvedou, co všechno umí, 

znají a dovedou. Nikdo se toho dne nebál. Naopak. Děti 

se nemohly dočkat. Ve školce nám všem druhý den s 

hrdostí vyprávěly, co všechno zvládly. Na školu jsme si 

pak hráli celý týden, aby to snad ostatním dětem nebylo 

líto. 

     V květnu jsme mysleli i na naše nejmilejší maminky. 

Měsíc děti tajně nacvičovaly krátké vystoupení plné 

básniček, písniček a tanečků. Zapojil se opravdu každý, 

dokonce i ti nejmenší. Dárek k jejich svátku v podobě 

naší malé besídky spojené s kavárničkou se maminkám, 

ale i tatínkům a dalším členům rodiny, jistě líbil a 

společně jsme tak příjemně strávili jedno květnové 

odpoledne. Maminky si s námi zatančily, zasadily si s 

dětmi kytičku do květináče a vyfotily se v našem 

fotokoutku. Občerstvení bylo bohaté, protože každý 

donesl na ochutnání nějakou dobrotu. 

Protože i děti mají svůj svátek, připravili jsme pro ně 

výlet do nedalekých Dlouhoňovic na poznávací stezku 

za lesními zvířátky. Bohužel nám počasí nepřálo a výlet 

musel být zrušen. Děti si ale užily i náhradní program v 

MŠ plný zábavy, tanečních soutěží, vlastnoruční výroby 

chlebíčků a šampaňského na závěr. 

 

 

 

 

 

Tímto děkujeme našim milým kuchařkám za velikou pomoc při přípravách. 
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V červnu nás čekal ještě jeden výlet. Vyrazili jsme 

autobusem do záchranné stanice pro divoká zvířata 

Pasíčka. Zde si děti prohlédly voliéry plné zvířat z naší 

přírody, kterým někdo ublížil nebo měli nehodu. Paní 

průvodkyně nám vyprávěla o jejich osudech a některá 

jsme si mohli také pohladit. 

Mysleli jsme i na školní focení. Děti si společnou 

fotkou budou připomínat krásné dny a zážitky se svými 

kamarády. A pro slibovaný výlet do Dlouhoňovic stále 

vyhlížíme nový termín. Snad to tentokrát vyjde. 

     Červen se pomalu chýlí ke konci a někteří už vyhlížejí letní prázdniny. V 

upraveném provozu bude ale mateřská škola fungovat i prvních čtrnáct dní v 

červenci a posledních čtrnáct dní v srpnu (pouze pro přihlášené děti). 

Děkujeme všem rodičů za skvělou spolupráci a užijte si letní pohodu. Přejeme 

krásné prázdniny. 

Za MŠ Jitka Juštová 

 

 

Kulturní 

a sociální výbor 
 

     Drazí spoluobčané, ráda bych Vás seznámila s činností kulturního a 

sociálního výboru. 

     Nový rok jsme zahájili již tradičním výstupem na Velešov. Počasí nám 

celkem přálo. Byla lehká inverze a pěkně ojíněné stromy, tak alespoň trochu 

iluze zimy. 

     V sobotu 18.ledna jsme přivítali nové občánky Elen Kaplanovou, Patricii 

Vivien Čeperovou a Ellu Sýkorovou. 

     Dětský karneval jsme uspořádali 15. února za spoluúčasti hasičů a 

sportovního klubu. 

     Významné jubileum oslavil pan Stanislav Vychytil 90, Vladimír Žuk 70, 

Vladko Fiala 75, Zdenka Králová 97, Petr Kreuzer 70, Stanislav Fröhde 75, 

Naděžda Kreuzerová 70, Zdenka Hovorková 70, Karel Prokopec 75, Miroslav 

Zástěra 80, Marie Motlová 80, František Vodehnal 92, Stanislav Kos 90, 

Rudolf Zahradník 91, Anna Kapuciánová 75, Veronika Příhodová 70, Marie 

Hlaváčková 85, Miroslav Dudek 85, Hana Myšáková 70, Štěpán Hanc 70, 

Jindřich Fröhde 80, Marie Krahulcová 80, Miroslav Příhoda 70, Ladislav 

Kapucián 80 a paní Jana Zvelebilová 85 let. Všem oslavencům přejeme pevné 

zdraví a ještě mnoho radosti ze života. 

     Naposledy jsme se rozloučili s panem Janem Láskou, Bohuslavem Hejlkem, 

Jiřím Bárnetem, Stanislavem Vychytilem, Miloslavou Archlebovou, 

Bohumilem Svobodou, Vladimírou Jedlinskou, Alešem Macháčkem a panem 

Ondrejem Morongem. Čest jejich památce. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Navzájem se navštěvujeme na výročních 

schůzích spřátelených spolků. Náš 

zástupce se zúčastnil výročních schůzí 

spřátelených spolků – rybářů, myslivců, 

včelařů a okrašlovacícho spolku. 

     Po velmi suchém začátku jara konečně 

zapršelo, a tak jsme organizovali brigádu 

na osázení záhonů, truhlíků a mís 

maceškami. Ty jsme dovezli ze 

zahradnictví Šťastný z Ústí nad Orlicí. 

Zároveň jsme provedli okopání a sestřih 

růží. Brigádu jsme měli 21.3.2025. Po 

brigádě jsme si poseděli v kavárně Trnka 

na občerstvení. Počasí nám přálo a brigáda 

se vydařila. Rozdělili jsme si zalévání a o 

výsadby jsme pečovali aby zkrášlovali 

střed naší obce. Poskytli jsme macešky na 

osázení betonové nádoby u Malých lip 

spřátelénému Okrašlovacímu spolku. 

     V plném běhu byla příprava 

Velikonoční výstavy ve mlýně v Záměli, 

kterou jsme pořádali ve dnech 5-6.4.2025 

již podesáté. Mlýn byl uklizen 

zaměstnanci obce a děvčaty z 

komunitního centra Dobromysl. V pátek 

jsme ještě za jarního příjemného počasí 

provedli přípravu výstavních ploch a 

expozic. V sobotu se již začalo 

ochlazovat, ale ještě to šlo. Neděle byla 

však již studená a nevlídná. Přesto byla 

výstava hojně navštívena – zejména v 

sobotu. Velký dík patří starostovi obce, 

který vždy v brzkých ranních hodinách ve 

všech prostorách zatopil, aby na začátek 

výstavního dne bylo všude teplo. Mlýn 

hezky vyzdobila škola v Záměli a rovněž 

tradičně děti školy zahájily výstavu 

hezkým vystoupením. 

     . 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 Vždy po Potštejnské pouti provádíme obměnu výsadeb. Dovezli jsme sadbu 

begonek od firmy Šťastný. Doplnění truhlíků a mís muškáty a afrikány bylo z 

výpěstků př. Koukolové a př. Kubalíka. Dne 20.5.2025 jsme provedli výsadby 

Za kulturní a sociální výbor zapsala Milena Kaplanová 
 

a ostříhání živého plotu za růžemi. Brigádu jsme opět zakončili občerstvením. 

14 – OBEC ZÁMĚL  OBEC ZÁMĚL – 23 



 

Nad Orlicí. Umístili jsme se na pěkném 7. místě z 9 týmů. 

24. května jsme pořádali taneční zábavu na hřišti pod Markem, kde zahrála od 

19 hodin k poslechu kapela Plazma. Akce se velmi vydařila. 

 

 Výjezdová jednotka obce Záměl měla od začátku roku tyto ostré výjezdy a 

školení: 

- již dvanáctým rokem také zajišťujeme požární ochranu pro obce Polom a 

Proruby. 

- 13. května byl v 16:19 hodin výjezd na únik nebezpečných látek v Záměli nad 

kravínem – praskla hadice u řezačky. 

- 17. května byli Ladislav Kapucián, Lukáš Kapucián a Tomáš Khol na školení 

velitelů v Solnici. 

- 19. května byl v 12:15 hodin výjezd na požár pouťové atrakce v Potštejně. 

- v průběhu května jsme zajišťovali dopravu vody pro vrtaře sloupů vysokého 

napětí mezi Zámělí a Vamberkem. 

Rádi bychom vás pozvali na 20. září, kdy bude Den otevřených dveří v místní 

hasičské zbrojnici se soutěžemi pro děti. Občerstvení bude zajištěno. Po 

ukončení akce proběhne posezení pro členy našeho SDH. 

Přejeme všem klidné a pohodové letní měsíce. 

Za hasiče Záměl sepsal Marcel Svoboda. 
 

 
ZAHRÁDKÁŘI 

     Letošní rok 2025 nás zahrádkáře moc nepotěšil již 

v samém začátku. Velice mírná zima a málo srážek 

ve formě sněhu směřovala k suchému jaru. A to bylo 

opravdu velice suché. Zahrádkáři tráví zimu 

přípravou na další pěstební sezonu. I my jsme se 

připravovali – nakoupili jsme osiva, zkontrolovali 

nářadí a pomůcky. Zahrádkářské akce začínají vždy 

tradiční degustací jablek v Častolovicích. 

Častolovičtí zahrádkáři  tentokrát degustaci neprováděli, protože loňský rok byl 

poznamenaný jarními mrazíky, které nás připravily o úrodu. Degustovat nebylo 

co. 

     Náš spolek jako první akci provedl objednávku sadbových brambor a cibule 

sazečky. Našim členům jsme dovezli 165 kg sadby brambor a 2,5 kg cibule 

sazečky. Od začátku roku jsme připravovali výroční schůzi. Ta se konala v 

restauraci Pod Lipami v Potštejně. Naše členky jsme obdarovali hezkým 

petrklíčem k jejich svátku MDŽ. Schůzi zahájili hezkým vystoupením děti 

Základní a Mateřské školy z Potštejna. Na výroční schůzi jsme ocenili  aktivní 

členy spolku př. Alenu Pavlíkovou a př. Alex Komendovou. Zástupce Územní 

rady př. Helmich pak na návrh výboru předal ocenění za podporu zahrádkářství 

starostům obce Záměl a Potštejn. Bez podpory obcí by naše činnost nemohla 

nikdy být tak bohatá a členům prospěšná. Nemohli bychom ani konat výstavy 

Adventní ani Velikonoční. To by bez podpory obcí nešlo a my si toho velmi 

vážíme. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 OBECNÍ   KNIHOVNA 
 

Otevřeno pondělí a středu 8.00 – 11.00 13.00 – 17.00 hod. 
~ ~ ~   TVORBY  V  KNIHOVNĚ  v pondělí od 15:00 do 16:30 ~ ~ ~ 

 

Zakoupili jsme 51 knih v hodnotě 10.080,00 Kč. Celkový stav knihovního 

fondu nyní činí 3138 ks. Z toho je 658 knih naučných a 2480 beletrie. Půjčení 

dvou dětských knih za rok jsme doopravdy nikdy neměli. 
 

Podělím se s Vámi o statistická čísla za knihovnu za rok 2024. 

 Rok 2024 Rok 2023 Rok 2022 

Výpůjčky celkem 202 283 180 

Naučná lit. dospělým čtenářům 4 3 5 

Krásná lit. dospělým čtenářům 196 234 148 

Naučná literatura dětem 1 6 1 

Krásná literatura dětem 1 40 26 
 

     Tvoření v knihovně pokračuje v duchu 

zručnosti. Učíme se zacházet hlavně s nůžkami, 

papírem a zkoušíme mít výrobky méně potřísněné 

lepidlem. Po Vánocích jsme hráli člověče nezlob se 

a scrabble. Po novém roce jsme hodně pracovali 

s vlnou a láky. Děvčata vycpala sněhuláky a 

uháčkovala jim šálky a z rolek od toaletního papíru 

vytvořila čepice. Na svátek zamilovaných upletly z 

papíru Valentýnská srdíčka. V únoru jsme 

vystřihovaly berušky a včelky jako jarní zápichy 

do květináčů. V březnu se děvčata začala věnovat 

velikonoční tématice v podobě malovaných 

vajíček. Našla si několik vzorů oblékacích panenek 

a miminek z papíru a chtěla si je vystříhat. Poté 

jsme si vycpaly pleteného zajíce a na vidličce jsme 

umotaly bambulky a vytvořily ovečky jako 

dekoraci na velikonoční stůl. 

     V pátek 30.3. si děti prožily Noc s Andersenem. 

Pojala jsem to jako únikovou hru pojmenovanou 

„Únik z dračí knihovny“. Tentokrát děti zabloudily 

v budově obce a hledaly cestu ven ze sklepení až 

na půdu, aby nakonec vysvobodily princeznu. 

Poklad nalezly v knihovně v podobě panenky. 

Obsah sklenic naplněný rébusy nám prozradil, do 

jakého soudku sáhnout vlézt a tam se musela 

rozšifrovat další indicie. Vylučovací 
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metodou vyřadily knihy, které neskrývaly 

odpověď. Spirálový znak na pergamenu ukázal, 

jakým směrem číst. Musely použít logiku, které 

věty si odporují a které by mohly být pravdivé. 

Před každou samohláskou bylo přidané písmeno 

„N“, pak text začal dávat smysl. Trocha 

matematiky nám pomohla dostat se na půdu. Měly 

správným směrem točit lanem a poté se 

rozestoupil závěs jako opona do další místnosti. 

Prohledaly jsme skutečné klíče k otevření 

správného zámku, který nás dovedl přímo 

k pokladu. Před půl nocí si vyčistily zuby a 

netrvalo dlouho a všechny usnuly. Ráno se děti 

probudily do krásného dne a pohrály si s novými 

panenkami. V pondělí jsme pokračovaly v dočítání 

knihy a děvčata, která se noci s Andersenem 

nezúčastnila z důvodu baletu, si částečně užila 

rébusy a nalezení své princezny při odpoledním 

setkání v pondělí. Máme všichni svoji princeznu a 

teď se naučíme zacházet s jehlou a nití, aby naše 

panenky mohly mít nové oblečky. Šijeme sukně a 

plstěné oblečky. V květnu jsme lepily zvířecí 

tematiku z tvrdých papírů andulky, tučňáky a psa. 

V červnu budeme pokračovat v oblečení na 

panenky, která si děvčata našla při noci 

 

 

 

s Andersenem. Trénujeme pečlivost, která jim stále chybí. Pokaždé máme 

z naší tvorby radost. Přeji všem čtenářům hodně odpočinku a školním 

knihovníkům o prázdninách nabrání sil do dalšího školního roku. 

                                          Vaše knihovnice Pavlína Pleslová 

 

SPORTOVNÍ KLUB 

SK ZÁMĚL 
 

     Zdravíme všechny příznivce sportu a pohybu a do nadcházejících letních 

měsíců přejeme pěkné dny. V následujících řádcích bychom se s vámi rádi 

podělili o novinky za uplynulé období a zároveň vás tímto zveme na sportovní 

akce a pravidelná zájmové setkávání. Naším cílem je podporovat děti a dospělé 

v radosti ke sportu a pohybu a ve vytváření zdravých návyků, jak smysluplně 

trávit čas. 

     Pro obnovení sportovního náčiní i nadále využíváme finance z 

poskytovaných dotací a můžeme tak průběžně pořizovat nové cvičební 

pomůcky. Dotace od Národní sportovní agentury - vyúčtování dotace v celkové 

výši 21.975,- Kč za rok 2024 bylo odesláno 15.02.2025. Žádost o dotaci pro 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

přirozenou vývojovou fázi malých dětí, jak reagovat a neztratit se v tom. 

Význam empatie a komunikace. To jistě každá maminka ocení. 

 
Na letní prázdniny chystáme něco lehčího a cíleného spíše na maminky, jelikož 

i na těch záleží. Říkejme tomu HODINKA KRÁSY, při níž se necháme hýčkat 

přírodní kosmetikou a vším, co je s ní spojené. 

Budeme rádi, když k nám zavítají další členové a budou naší součástí. 

Mateřské centrum PALEČEK – Milena Černá 

 

 

Zpráva SDH Záměl 
(sboru dobrovolných hasičů) 

 
 

Naši činnost v roce 2025 jsme zahájili 11. ledna Výroční valnou hromadou 

našeho sboru v Penzionu Orlice v Záměli. 

7. února byla Okrsková výroční schůze našeho 4. okrsku v Doudlebách nad 

Orlicí. 

15. února jsme zajistili občerstvení na dětském karnevalu v místní tělocvičně. 

22. února jsme pomohli s občerstvením SDH Merklovice na jejich maškarním 

plese. 

8. března byli Ladislav Kapucián a Petra Reslová na konferenci civilní ochrany 

v Kladně. 

29. března byl Ladislav Kapucián na okresním shromáždění představitelů sborů 

okresu Rychnov nad Kněžnou v Bílém Újezdě. 

30. dubna jsme zajistili tradiční pálení Čarodějnic na hřišti pod Markem ve 

spolupráci s SK Záměl, z.s. a obcí Záměl. Počasí nám přálo a účast místních 

dětí i dospělých byla veliká. 

rok 2025 od Národní sportovní agentury na pořízení vybavení byla podána  3. května se zúčastnilo naše družstvo mužů okrskové soutěže v Doudlebách 
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Mateřské centrum Paleček 
 

Mateřské centrum Paleček (dále jen MC) pokračuje 

s drobnými personálními změnami i v roce 2025. 

Některé děti povyrostly a nastoupily do školky, jiné 

se narodily a čekají až budou moci zavítat mezi nás. 

Stejně tak je to i s maminkami. Některé nastoupí do 

práce, jiné na rodičovskou dovolenou. A tím se náš 

„spolek“ maminek čas od času změní. To můžeme 

vnímat jako takovou přidanou hodnotu. Poznáte nové lidi nebo se třeba setkáte 

se starými známými (vlastní zkušenost).       Děti přijdou do styku s ostatními v 

různých věkových kategoriích – věk dětí v MC není omezen. Učí se od sebe 

navzájem, socializují se, komunikují, i když ještě nemluví. 

 

Nejen na letáčcích, ale i na nově 

vytvořených facebookových 

stránkách (Paleček Záměl) se 

dozvíte veškeré informace, aktuální 

dění a můžete také nahlédnout, jak 

trávíme společný čas. Scházíme se 

každé úterý od 9:00 do 10:30 hod. za 

každého počasí! Máme k dispozici 

prostory v Komunitním centru (dále 

jen KC) a v tělocvičně ZŠ a MŠ 

Záměl. Střídá se lichý a sudý týden, kdy lichý týden připadá na tělocvičnu a 

sudý týden na KC Záměl. V KC máme k dispozici plně vybavenou herničku, 

kde ratolesti mohou upustit uzdu své fantazii. Spousta hraček, tvoření a 

zároveň odpočinku v jedné místnosti. Naopak v tělocvičně se z mladých 

koťátek stávají šelmy a svou sílu a zvídavost mohou uplatnit na opičí dráze, 

houpacích kruzích či lezením na žebřinách. Vždy se snažíme přizpůsobit 

program našim malým návštěvníkům a především jejich náladě. Za hezkého 

počasí jsme na čerstvém vzduchu. V prostorách KC spojíme příjemné s 

užitečným - prohlídkou SWAPu (výměna věcí v místní stodole). V liché týdny 

využíváme prostory kolem školy – hřiště pro menší i větší děti. V plánu jsou 

také procházky se sladkým cílem (zmrzlinou, zákuskem nebo jen dobrým 

pocitem). 

I když nás potrápilo mrazivé jaro, zkusili jsme se na něj naladit v rámci 

JARNÍHO LADĚNÍ s muzikoterapeutkou Hanou Munay, které se konalo 18. 

března 2025 právě v KC. Zvuky zpívajících mís, meditační relaxace propojení 

s vnitřním já. Zvukové lázně, relaxace, harmonické napojení se. Tak by se dal 

popsat zážitek, které nám toto setkání přineslo. 

Trochu v jiném duchu se ponese další setkání konané 10. června 2025 na téma 

OBDOBÍ VZDORU, které provede Mgr. Hana Zakouřilová, MBA, 

psychoterapeutka a speciální pedagožka. Dozvíme se, jak vnímat vzdor jako 

 
 

dne 25.01.2025 a Rozhodnutí o přidělení dotace ve výši 23.500,- Kč jsme 

obdrželi 15.05.2025. Z této dotace máme v plánu zakoupit odrazovou 

trampolínu pro děti a rozkládací klín. 

      V zimních a jarních měsících jsme pro 

naše nejmenší sportovce zorganizovali již 

tradiční společensko-sportovní akce a 

máme radost, že účast dětí i rodičů byla 

hojná - rok 2025 jsme ve spolupráci s 

HZS Záměl a kulturní komisí obce 

přivítali dětským karnevalem a pro děti 

jsme tak společně připravili veselé 

odpoledne plné her, hudby a pohádkových 
 

bytostí. Kubovi Kotlářovi děkujeme za zajištění hudby, ozvučení a osvětlení a 

ZŠ a MŠ Záměl děkujeme za krásnou výzdobu tělocvičny. 

 

      V březnu jsme se s dětmi sešli v 

tělocvičně na sportovním pětiboji, kde 

naši nejmenší přeměřili své síly a 

sportovní dovednosti. Celé sobotní 

dopoledne proběhlo ve sportovním 

duchu a každý malý sportovec si domů 

odnesl diplom, perníkovou medaili a 

drobnou odměnu. Účast dětí byla velká 

a soutěže byly pěkně nachystány – děti. 

Byly rozděleny do skupinek dle věku a závodily v hodu na cíl, skoku do dálky, 

hodu na koš, dovednostní chůzi s míčkem a v běhu na čas překážkovou dráhou. 

 

 

Dne 30. dubna, na akci pálení čarodějnic, jsme pro děti připravili sportovní 

trasu, která vedla kolem střelnice, řeky a kolem hřbitova. Na trase děti plnily 

sportovní úkoly – hod na cíl, přechod po laně, hod do dálky, skok v pytlích, 

chůzi na chůdách a ve spolupráci s hasiči si vyzkoušely střelbu ze vzduchovky. 

Malí sportovci plnili úkoly s velkým nadšením a za splněné úkoly dostali v cíli 

odměnu. 

      Poslední předprázdninovou akcí bylo loučení s kroužky. V pátek 6.6.2025 

odpoledne jsme se sešli na hřišti u tělocvičny a užili jsme si sportovní 

odpoledne. Děti si poměřily navzájem své síly a dovednosti ve sportovních 

disciplínách a ti, kterým se nejvíce dařilo, si domů odnesli medaili. Pro 

všechny děti byla odměnou již tradiční výborná palačinka, malé občerstvení a 

pěkné sportovní zážitky. 
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Všem sportovním nadšencům, kteří se podílejí na chodu a organizaci SK 

děkujeme za výborně odvedenou práci, velmi si této spolupráce vážíme. 

Vedení kroužků a organizace SK je bez finančního ohodnocení. Za podporu a 

spolupráci děkujeme obci Záměl, HZS Záměl a ZŠ a MŠ Záměl. 

      Našim spoluobčanům, malým i velkým sportovcům přejeme krásné léto a 

radost z pohybu. Pohyb je život, přidejte se k nám! 
 

Pravidelná zájmová setkávání dětí a dospělých 
 

Cvičení předškoláků a školkových dětí, po 14,30-16,00 hod. – H. Myšáková 

Letos jsme cvičili každé pondělí od 14,30 hod. do 16,00hod. Měli jsme 

přihlášených 18 dětí.  Děti rády cvičí na nářadích /bradla, kladina, kruhy/. 

Procvičujeme kotrmelce, skok vysoký i daleký. Seznamujeme děti s míči – hod 

do dálky, chytání míče i hod na cíl. Velký úspěch u dětí má také hod na koš.  

Během cvičení máme děti rozdělené do skupinek a při střídání na stanovištích 

dodržujeme přestávky (svačinky) na doplnění energie. To dodržují všechny 

děti. Na ukončení cvičení hrajeme florbal, fotbal, na vlaštovičky i na ovečky. 

Za ten rok cvičení vidíme na dětech pokroky – jsou hravé a mají chuť se něco 

nového naučit. To nás těší. Ještě nás v červnu čeká zakončení cvičení na hřišti 

u tělocvičny, kde budeme soutěžit. Bude 5 disciplín, vítězové budou odměněni 

medailemi a všichni si pochutnají na palačinkách a párku v rohlíku. 

Předem děkujeme rozhodčím a všem, kteří nám pomáhají s organizací této 

akce. Všem dětem přejeme hezké prázdniny!!!                       Hanka Myšáková, 

Pavel Vodehnal, Bohuška Machová, Věrka Fikejzová a Kateřina Hynková 
 

Cvičení pro školáky, 1. až 4. ročník, čtvrtek 16,00-17,00 hod. - H. 

Myšáková 

Scházeli jsme se ve čtvrtek od 16,00 do 17,00hod. a přihlášeno bylo tento rok 9 

dětí. Jsou to už školáci, kteří pokračují a zdokonalují se jak ve cvičení na 

nářadí, tak i s míčem. Děti mají oblíbenou překážkovou dráhu, kterou různě 

obměňují. Těší se na závěrečné sportovní odpoledne, kde si změří své síly s 

ostatními školáky. Přejeme všem dětem krásné prázdniny!!! 

Pavel Vodehnal, Jana Cabalková a Jana Chaloupková 
 

Rekreační volejbal, čtvrtek 19,00 hod. – M. Jindrásková 

      Volejbal hrajeme celoročně. V září 2024 jsme se přemístili z venkovního 

prostředí do tělocvičny a zatím hrajeme v tělocvičně. Vyhlížíme hezké a teplé 

počasí pro hraní volejbalu venku na písečném hřišti, které nám k tréninku 

zapůjčuje Jirka Sršeň ml., za což mu tímto děkujeme. Opět máme v plánu hrát 

na hřišti u tělocvičny, což spojíme s grilováním a posezením u dobrého moku. 

Dále zvažujeme účast na turnaji Memoriál Bohumila Bečičky smíšených 

družstev ve Chlenech. Přijďte mezi nás si zahrát. Jelikož se vždy domlouváme, 

od kolika hodina a kde budeme hrát, doporučujeme předem zavolat: 

Marcel 604 335 439, Milena 723 151 499 

 
 

Kondiční cvičení, pondělí 18,00-19,00 hod. – M. Sršňová, M. Jindrásková 

 

 

 

 

 

 

 

Kondiční cvičení pro ženy probíhalo od 

16.09.2024 do 19.05.2025 a bylo 

ukončeno posezením v Penzionu Orlice. 

Cvičení je v hodinách rozděleno do tří 

částí. První část je zahřívací, druhá část se 

věnuje posilování, a třetí část je zaměřená 

na protahování a byla doplněna o cvičení 

DNS. Cvičení DNS (Dynamická Neuromusculární Stabilizace) je koncept 

cvičení na obnovu a učení správné trupové stabilizace pohybového aparátu. 

Cílem je naučit se správné nastavení středu těla, brániční dýchání a následné 

posilování hlubokých stabilizačních svalů. V předcvičování se střídaly 

Maruška Sršňová a Milena Jindrásková, případně zastoupila Jana Fajfrová, 

které tímto děkujeme za výpomoc. Cvičení bude znovu zahájeno v pondělí 

15.9.2025 v 18:00 hod. v tělocvičně a poté bude pokračovat posezením v 

Penzionu Orlice. Noví zájemci o cvičení jsou vítání. Těšíme se na viděnou! 

Florbal, úterý 16,10 hod.– J. Kotlář 

Ahoj, především bych chtěl poděkovat za 

účast a sportovní výkony všem, kteří dochází 

na kroužek. Snaha je pořád stejná - radost z 

pohybu a zdokonalování herní činnosti. Za mě 

jen velká škoda, že základna není až tak 

velká, abychom se mohli posunout dál a 

sehrát případný mač, který je kořením 

každého kolektivního sportu. Přeji všem 

pěkné prázdniny a pamatujte ve zdravém těle 

zdravý duch ,,sportovní“. 

 
 

Jan Kotlář 

Stolní tenis – T. Krupička 

Dlouhodobé soutěže ve stolním tenisu skončily poslední pátek v dubnu. Oddíl 

stolního tenisu Sportovního klubu Záměl hrál regionální přebor čtvrté třídy a 

po několika překvapivých výsledcích se umístil hned za pomyslnými stupni 

vítězů na 4. místě. Nyní nastala letní přestávka, ale už v červnu začíná příprava 

nového ročníku, zatím v organizačních záležitostech. Oddíl stolního tenisu 

přeje Vám všem příjemné a také sportovní prožití prázdnin a dovolených. 

Pravidelné tréninky začnou pravděpodobně počátkem září a nový ročník 

soutěží v polovině října. 

Zámělský Gladiátor – M. Dvořák 

Kroužek Zámělský Gladiátor je stále z organizačních důvodů dočasně 

přerušen. Krásné léto a sportu zdar! 

                             Za kolektiv cvičitelů Lada Novotná 
 

Kontakty na cvičitele Sportovního klubu Záměl jsou uvedeny na internetových 

stránkách obce Záměl www.obeczamel.cz, v liště Kultura, spolky a volný čas a 

následně v levém menu Sportovní klub. 
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